
Odpady seriál: beseda s občany a „revoluční změny“ 

9. listopadu 2021 se v zasedací místnosti  v Neplachově ulici konala beseda s občany na
téma  budoucnosti  odpadového  hospodářství  v  naší  obci.  Za  vedení  obce  byl  přítomen
starosta Ing. Pavel Kohout, místostarosta Josef Půlpán a radní Ing. Lucie Navrátilová. Hostů
nepřišlo mnoho, ale diskuze na téma odpadů byla živá a podnětná. Starosta nejprve seznámil
všechny přítomné se  změnami,  které  do odpadového hospodářství  přinesl  nový zákon o
odpadech, schválený Poslaneckou sněmovnou koncem roku 2020 s tím, že rok 2021 bude
rokem příprav a plánování na další roky.
Po úvodním slovu se do besedy zapojili občané, a to jak z rodinných i bytových domů, hlavně
zástupci  SVJ,  které  trápí  nedostatečná kapacita  odpadových nádob  na netříděný „černý“
odpad. Padly návrhy změnit systém tak, že bude poplatek vybírán dohromady od celého SVJ
podle toho, jak velkou nádobu na netříděný odpad si  SVJ samo zvolí,  protože by se tím
zohlednil  skutečný počet obyvatel bytových domů, který je mnohdy až dvojnásobný oproti
počtu  trvale  hlášených.  U  rodinných  domů  je  i  tato  alternativa  možná,  ale  celý  systém
poplatků dle objemu odpadních nádob naráží na mnohé problémy a negativa.
Dále byly vzneseny připomínky k fungování sběrného dvora, hlavně k jeho otvíracím hodinám
pro  veřejnost.  Padl  návrh  opětovně  otevřít  sběrný  dvůr  v  pondělí,  kdy  bývá  nejvíce
velkoobjemového odpadu po víkendových úklidech či nákupu nábytku a elektrospotřebičů.
Starosta  zmínil  zavedení  čipů,  pomocí  kterých  by  bylo  možné  odložit  tříděný  nebo
velkoobjemový odpad na sběrný dvůr kdykoliv a bez přítomnosti pracovníků SD. Naopak již
nebude možné odhazovat  do  sběrného  dvora  pytle  s  různým obsahem,  ale  občan musí
jednotlivé komodity před pracovníkem sběrného dvora roztřídit  do jednotlivých kontejnerů.
Netříděný odpad, patřící do černých popelnic se na sběrném dvoře nebude přijímat!
Každopádně  se  všemi  návrhy  a  připomínkami  občanů  se  následně  zabývalo  rozšířené
jednání rady obce. 

V roce 2022 dojde ke zcela zásadní změně ve vybírání poplatku za odpady, ke změně plátců
tohoto  poplatku,  ke  změně  individuálního  výběru  objemů  popelnic,  ke  změně  pravidel
sběrného dvora a k dalším změnám. Protože se jedná o skutečně radikální změny, nebude
jednoduché  připravit  celý  administrativní  systém na  nový  typ  výběru  poplatků,  proto  vás
žádáme o shovívavost a trpělivost.
O všech změnách vás budeme včas podrobně informovat, a to jak zde ve zpravodaji,  na
webových stránkách obce,  na facebookové stránce obecního úřadu,  tak i  ve „skládačce,“
kterou  každá  domácnost  obdrží  na  počátku  roku  2022.  Jen  žádáme  všechny  současné
poplatníky, aby nespěchali s placením poplatků hned po Novém roce, ale vyčkali na pokyny a
písemné platební výměry.
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